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Protokół nr 43/2022 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

odbytego w dniu 20 kwietnia 2022 r. w godz. od 16:00 do 16:30 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za 

pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Sylwester Cimochowski – on-line 

3. Karol Korneluk 

4. Jarosław J. Kowalewski – on-line 

5. Wojciech Pająk 

6. Andrzej Turowski 

7. Łukasz Wojno 

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta       

2. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska   

3. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki    

4. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. Architektury   

5. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków    

6. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ      

7. Eugeniusz D. Przybysz – Prezes PGK Spółka z o.o. 

8. Ewa Żegaczewska – Kierownik Zakładu Komunikacji 

    

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji Tadeusz Czerwiecki powitał zebranych i przypomniał, 

że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Wniósł do 

porządku obrad dodatkowy punkt „8. Zaopiniowanie informacji na temat proponowanych 

przez PGK w Suwałkach Spółka z o.o. zmian i czasowym zawieszeniem niektórych 

połączeń”. 

 

 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 41/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 23 marca 2022 r. 

2. Przyjęcie Protokołu nr 42/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 30 marca 2022 r. 

3. Informacja z działalności Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach za okres od 

01.01.2021 r. do 31.12.2021 r. 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk”. (Materiał dostępny w wersji papierowej  

w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany programu pn. „Ograniczanie niskiej 

emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji w ramach 

programu. 

8. Zaopiniowanie informacji na temat proponowanych przez PGK w Suwałkach Spółka z 

o.o. zmian i czasowym zawieszeniem niektórych połączeń. 

9. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 41/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 23 marca 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Protokołu nr 42/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 30 marca 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z działalności Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach za okres od 01.01.2021 

r. do 31.12.2021 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 Radny K. Korneluk zapytał z czego wynikają umorzenia w Strefie Płatnego 

Parkowania? Dyrektor T. Drejer odpowiedział, że wynikają one z braku możliwości 

ściągnięcia ww. środków po egzekucjach i po wyczerpaniu procedur Urzędu Skarbowego.  

 Radny K. Korneluk jak mogą się kształtować proporcje wpływów i wydatków  

w porównaniu z rokiem ubiegłym roweru miejskiego SUWER? Dyrektor T. Drejer 

odpowiedział, że są to wpływy z wypożyczeń roweru i ponoszone przez miasto zgodnie  

z umową, którą realizuje Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach.   

  

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

Komisja pozytywnie przyjęła Informację z działalności Zarządu Dróg i Zieleni  

w Suwałkach za okres od 01.01.2021 r. do 31.12.2021 r. 
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Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła plan ww. terenu, który posiada plan 

miejscowy a został wywołany przez jednego z właścicieli, który nie mógł zrealizować 

funkcji mieszkaniowej poniżej piętra. W związku z tym został opracowany nowy plan ww. 

terenu. Powstała nowa funkcja terenu, na którym można realizować same budynki 

mieszkalne jak i samoobsługowe, jak również o funkcji mieszanej. Zostały uporządkowane 

zasady podziału gruntów już w nowej formule planistycznej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła i omówiła uwagi, które wpłynęły do 

projektu studium.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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 Konserwator A. Żywiczyński poinformował, że Komisja rozpatrzyła pozytywnie 

dwa wnioski i wypracowała propozycję podziału środków pomiędzy dwóch 

wnioskodawców. W związku z tym, że na Kolegium Prezydenta Miasta Suwał zostały 

poddane w wątpliwość dokumenty związane z pomocą de-minimis z Urzędu 

Marszałkowskiego w Białymstoku u jednego z wnioskodawców. Decyzję w sprawie ww. 

dotacji dla jednego z wnioskodawców wstrzymuje się do czasu przedłożenia przez niego 

dokumentów potwierdzających uzyskanie pomocy de-minimis z różnych źródeł w ciągu 

ostatnich trzech lat. Niewykorzystana pula środków nastąpi przy kolejnym rozpatrzeniu 

wniosków i wnioskodawca będzie mógł ubiegać się o dofinansowanie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany programu pn. „Ograniczanie 

niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji 

w ramach programu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany programu  

pn. „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad 

udzielania dotacji w ramach programu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie informacji na temat proponowanych przez PGK w Suwałkach Spółka 

z o.o. zmian i czasowym zawieszeniem niektórych połączeń. 

– Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
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 Prezes E. Przybysz przedstawił możliwości czasowego zredukowania pracy 

przewozowej w PGK w Suwałkach.  W związku z wysokimi kosztami paliwa zużywanego w 

komunikacji miejskiej PGK przeanalizowała poszczególne kursy pod kątem ewentualnego 

ich czasowego zawieszenia, w oparciu o liczbę pasażerów przeciętnie korzystających z 

danego kursu. W oparciu o powyższą analizę p. Prezes przedstawił w załączeniu tabelę 

możliwości w zakresie czasowego zawieszenia kursów. W materiale przedstawiono również 

ewentualne skutki finansowe.  

 Radny Ł. Wojno czy w tabelce zapis „tam” i „powrót” to są ilości kursów? Prezes 

E. Przybysz odpowiedział, że każdy kurs został podzielony na dwie części tam i z powrotem. 

Rady zapytał kiedy zaczyna się tak zwany okres ogródkowy? Prezes E. Przybysz 

odpowiedział, że zaczyna się od połowy kwietnia do połowy listopada. Radny zapytał czy 

wydłużenie trasy linii nr „14” dot. zjazdu z ronda na ulicy Sejneńskiej i zjeżdża  

ul. 100-lecia Niepodległości? Prezes E. Przybysz odpowiedział, że dokładnie to tak 

wygląda i zawraca na rondzie przy ul. Utrata i powraca dalej na kurs linii nr „14”. Radny 

– czy jest to już w trakcie realizacji, czy ta linia kursuje? Prezes E. Przybysz odpowiedział, 

że jeszcze w tym roku taka linia nie została uruchomiona.  

 Radny W. Pająk czego dotyczą oszczędności w kwocie 359 tys. zł.? Prezes  

E. Przybysz odpowiedział, że dotyczą paliwa oraz koszt wynagrodzeń dwóch pracowników, 

którzy będą wykonywać prace inwestycyjne.  

 Radny Ł. Wojno zadał pytanie mieszkanek Suwałk dotyczące częstotliwości linii  

nr „14” do ogródków działkowych „MALWA”? Kierownik Ewa Żegaczewska 

odpowiedziała, że pierwsze kursy są na godz.8:00 i na 9:00, a zostały zabrane kursy  

o godz. 15:00, 17:00 i 19:00 tak było we wszystkie dni tygodnia. Radny – czy to znaczy, że 

jeśli zostawimy jeden kurs między 8:00 a 9:00 i jeden powrót między 15:00 a 16:00, to 

zmniejszyłoby to ilość wykonywanych kilometrów przez linię nr „14”o połowę w ciągu 

miesiąca? Kierownik Ewa Żegaczewska odpowiedziała, że dokładnie tak to będzie 

wyglądać. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania informacji: 

Głosowanie nad informacją: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała informację na temat proponowanych przez PGK 

w Suwałkach Spółka z o.o. zmian i czasowym zawieszeniem niektórych połączeń. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Wolne wnioski.  

 

Wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 
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Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Tadeusz Czerwiecki 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


